
 
 
 
 
 

 

Generalforsamling i Skole og Forældre Aarhus 
 
Torsdag den 26. oktober kl. 19-21, på Teams. 
 
1. Fremtidens skole i Aarhus 
Dialog med Børn- og ungeudvalget 
 
2. Generalforsamlingens dagsorden  
1. Valg af dirigent   
2. Fremlæggelse og godkendelse af formandens beretning  
3. Fremlæggelse og godkendelse af regnskab 
4. Behandling af indkomne forslag: 

a) Forslag til prioritering af driftstilskud fra Aarhus Kommune 
b) Forslag til vedtægtsændringer 
c) Øvrige forslag  

5. Valg af 3-7 bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter  
6. Eventuelt  
 

Referat af generalforsamlingen 
Ref. Cecilie 
 
Møde med Børn- og Unge-udvalget 
Mattias Agger (RV) formand 
Katrine Vinther Nielsen (SF) næstformand 
Jasmine Søgaard (S) - forhindret 
Eva Borchorst Mejnertz (S) 
Mette Bjerre (SF) - forhindret 
Sebastian Kaimsom (KF) - forhindret 
Mathilde Hjort Bressum (V) 
Thomas Medom (rådmand SF) 
 
Politikerne gav deres perspektiver på regeringens kvalitetsprogram for folkeskolen – 
muligheder og mangler. Hvad kan vi gøre i Aarhus? – fx senere mødetider 
Andre emner: 

- Trivsel, mistrivsel og hurtigere hjælp 
- ’Skærme’ i skole og fritid 
- Pressede medarbejdere – flere vikarer, men spiller forældrene også en rolle? 
- Kompetenceudvikling af skolebestyrelser – stor opbakning fra politikerne til at 

styrke SB’s ansvar og kompetencer.  
 
Generalforsamling 

1. Rikke Lysholm valgt til dirigent 
2. Cecilie fremlagde bestyrelsens beretning, der blev godkendt.  
- Vi drøftede fremtidige indsatser for skolebestyrelser – der var et forslag om, at 

Skole og Forældre Aarhus præsenterer sig selv på bestyrelsesmøderne, men 
samtidig en forståelse for de vilkår der er for det frivillige arbejde i 



 
 
 
 
 

 

lokalafdelingen. Vi drøftede muligheden for at holde møder for 
alle forpersoner et par gange om året. 

- Et ønske om fortsat at arbejde med elevernes trivsel i skolen – herunder at 
inddrage elevernes egne perspektiver. 

3. Rikke og Henriette fremlagde bestyrelsens beslutning om prioritering af 
driftstilskud. Det blev bemærket at der var en fejl i procentfordelingen (der ikke 
summede op til 100), men at det måske var godt med 5 % buffer til uforudsete 
udgifter, fx i forbindelse med administration af bevillingen. 

4. Indkomne forslag 
- Bestyrelsens forslag til prioritering af driftstilskud blev vedtaget 
- Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer blev vedtaget 
- Der var ikke yderligere forslag 
5. Valg: Mona udtræder af bestyrelsen, da hun ikke længere sidder i en bestyrelse. 

Hans Vejersøe Gregersen (Viby Skole), Henriette Hennelund (Samsøgades Skole), 
Rikke Lysholm (Mårslet Skole) og Cecilie Harrits (Katrinebjergskolen) valgt som 
bestyrelsesmedlemmer. Fatima Taha (Sødalsskolen) og Heidi Andreasen 
(Tranbjergskolen) indtræder som suppleanter. Der er således tre ledige 
ordinære pladser i bestyrelsen, og der var enighed om, at vi den 20. november 
giver mulighed for at flere kan melde sig. 

6. Evt.: vi sender referat af GF ud på AULA sammen med information om mødet den 
20. november. 

 

 

 
 


